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Tid: 13:00 – 15:00 
Plats: Digitalt 
Paragrafer:127 - 136 

Närvarande 
Ledamöter 
Bo Anderssen                      (L) 
Sophia Nilsson                    (MP) 
Alireza G Alipour                  FRG/SRF, från 13:40 
Per Eriksson                        GDF 
Björn Lindquist                     FRG/RBU 
Tord Hansson                      FRG/RTP 
Annika Lindström FRG/AA, 2.e vice ordf. 

Ersättare 
Finn Hellman                       (V) 
Ellen Mitikka                         (S) 
Ajsela Bruncevic                  (C)  
Dennis Bokedal                   FRG/Allergiför. 
Ann Ander                           FRG/Afasiför. 
Marie-Louise Fritzén           FRG/Sv Downför. 

Övriga närvarande 
Charlotta Bjerhem             SLK, § 134 
Lisa Jakobsson Flöhr        s.o. 
Kenneth Dämbäck            FRG 
Ola Hendar                       SLK 
Louise Isberg                    (M) 
Anna-Klara Behlin             (V) 

§127  
Mötet öppnas 
Dagens ordförande Annika Lindström öppnar mötet och de närvarande presenterar sig. 

§128 
Val av justerare 
 Per Eriksson utses att jämte ordföranden justera dagen protokoll. 
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§129 
Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställs enligt förslaget med anmälan av punkter till övriga frågor. 

§130 
Föregående protokoll 
Föregående protokoll läggs till handlingarna. 

§131 
Remiss – plan mot våld i nära relationer 
Ett förslag till yttrande, sammanställt av rådets arbetsgrupp, har varit utsänt inför 
sammanträdet. Arbetsgruppens förslag är att rådet avstyrker förslaget till plan med 
motiveringar. 

Rådet finner att yttrandet är ett välformulerat och bra svar som fångar viktiga 
invändningar och perspektiv. 

Beslut 
Rådet beslutar att anta förslaget till yttrande som sitt eget. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

§132 
Rapporter 

- Ordföranden rapporterar att kommunstyrelsen vid sammanträdet 22 februari 
beslutade enligt yrkande från S, V, MP och C angående översyn av reglementen 
för kommunstyrelsens rättighetsbaserade råd. Yrkandet föreslår att alla råden ska 
utgöras av 10 ledamöter från civilsamhället utom pensionärsrådet som ska ha 15 
ledamöter från pensionärsorganisationerna. Samtliga partier i kommunstyrelsen, 
för närvarande nio, ska beredas möjlighet att vara representerade i råden. Ärendet 
kommer förmodligen beredas i kommunfullmäktige den 23 mars.  
 
Flera av funktionsrättsorganisationernas ledamöter i rådets lyfter synpunkter på 
ärendet. Det ursprungliga förslaget om 15 ledamöter från civilsamhället anses 
vara bra. Förslaget att minska antalet ledamöter till 10 är problematiskt då 
bredden av svårigheter och livsvillkor är så stor, legitimiteten för rådet riskerar att 
minska och arbetsbördan för rådets ledamöter kommer öka. Ledamöterna 
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reagerar också på att kommunstyrelsen utsett de politiska ledamöterna innan 
reglementena är beslutade. De val av politiker som gjorts till rådet kritiseras 
också då majoriteten av de utsedda politikerna sitter i nämnden för funktionsstöd. 
Att funktionsstödsförvaltningens uppdrag förväxlas med funktionsrättsfrågor för 
staden har varit en farhåga som rådet lyft sedan bildandet av de nya 
facknämnderna. Funktionsrätt förutsätter inkludering i alla nämnders ansvar. 
Staden behöver analysera konsekvensen av att skjuta alla funktionshinderfrågor 
till nämnden för funktionsstöd. Det riktas även kritik mot hanteringen där de 
uteblivna dialogerna lett till frustration i funktionsrättsrörelsen. Ledamöterna från 
funktionsrättsorganisationerna vill veta hur politiken motiverar minskningen av 
civilsamhällets ledamöter och hur processen gått till? 

Anna-Klara Behlin, som varit föräldraledig och därför inte själv deltagit i 
förhandlingarna, säger att man fått kompromissa mycket för att få ihop det breda 
yrkandet. Anna-Klara tycker att det varit värdefullt att lyssna på rådet och 
uttrycker oro över framtiden i rådet och att det vore bra om någon av de 
närvarande borgerliga politikerna kunde förklara den avsevärda minskningen. 

Bo Anderssen förstår frustrationen men säger att det är en avvägning som gjorts. 
Bo hänvisar till allt arbete som görs i nämnderna. 

Sophia Nilsson tycker inte heller att det låter bra med den ojämna fördelningen 
och har märkt av att rådets delaktighet inte alltid säkrats. Sophia tar med sig detta 
till nämnden för funktionsstöd. 

Finn Hellman, som inte kommer finnas kvar i rådet nästa mandatperiod, tar med 
sig erfarenheterna. Finn kommer finnas i nämnden för demokrati- och 
medborgarservice och välkomnar rådets ledamöter att höra av sig. 

På frågan om det är möjligt att ytterligare förlänga mandattiden för sittande råd 
svarar Anna-Klara med hänvisning till den låga närvaron av politiken idag att det 
nog inte skulle vara meningsfullt att förlänga. Det är beklagligt att det blir ett 
avbrott som påverkar givna uppdrag. Anna-Klara säger att hon kan vara 
kontaktperson tills det nya rådet kan träda in. 

- Tord Hansson har varit en av deltagarna i en dialog med handläggarna av ärendet 
Äldre som inte vågar framför brister i äldreomsorgen. Tord anser att 
enkätmetoden riskerar vara en utmaning och det är bra att det samtidigt görs 
intervjuer. Tord erfar att det också kan finnas en rädsla hos personalen över att 
göra avvikelserapporter och att det handlar om behov av att ändra en 
genomgående kultur inom äldreomsorgen. 
 

- Ordföranden rapporterar att referensgrupp skola kommer fortsätta sina möten 
oavsett om det finns ett råd eller inte. 
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- Ola Hendar informerar om funktionshinderombudsmannens två kommande 
rapporter – Årsrapporten 2022 samt den andra indikatorrapporten kopplad till 
programmet för full delaktighet. Ola uppmanar organisationerna att sända honom 
verksamhetsberättelser, rapporter och dylikt. 

§133 
Anmälningsärenden 
Inga ärenden att anmäla. 

§134 
Samordning av program och planer inom området mänskliga 
rättigheter 
Charlotte Bjerhem och Lisa Jakobsson Flöhr från stadsledningskontorets avdelning 
Ärende och utredning informerar samtliga råd om hur arbetet påbörjats med uppdrag som 
rör styrning inom mänskliga rättigheter, Agenda 2030 och folkhälsa/jämlik stad.  

År 2020 redovisade stadsledningskontoret ett uppdrag att genomlysa samtliga planer och 
program inom området samt att utreda förutsättningarna för samordning av planerna och 
programmen. Ärendet remissbehandlades och råden svarade. Detta ärende mynnade ut i 
två uppdrag i oktober 2022: att göra ett gemensamt program för jämlik stad och folkhälsa 
samt att anpassa planer och program inom mänskliga rättighetsområdet till en likvärdig 
struktur med bibehållande av intentionerna. Stadsledningskontoret har också fått uppdrag 
att återkomma med ett nästa steg gällande den långsiktiga styrningen.  

De två uppdragen rörande program och planer hör ihop med budgetuppdraget att inrätta 
en samordningsfunktion för Agenda 2030 för att stärka arbetet med jämlikhet, 
jämställdhet och mänskliga rättigheter. Lisa och Charlotta arbetar tillsammans med 
ytterligare två kollegor för att hålla ihop arbetena. Syftet är att åstadkomma en 
ändamålsenlig styrning och positiv förflyttning. Arbetena är i startskedet och det är 
viktigt att omhänderta tidigare slutsatser och rådens remissvar. Att råden inte kommer att 
finnas som dialogpart under en tid påverkar förmodligen tidplanen. Uppdraget om 
samordningsfunktion Agenda 2030 inleds med en utredning av förutsättningar som 
behöver finnas på plats, ett klargörande av primära behov och fokus, arbetsformer, 
mandat och möjligheter. 

Dennis Bokedal säger att när stadsdelsnämndsorganisationen upphörde så försvann också 
stödet för mänskliga rättighetsfrågor. I rådets remissvar lyftes farhågor att perspektiv 
försvinner om planer och program tas bort. Dennis hoppas att det går att klura ut hur 
intentionerna bibehålls. 
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Ordföranden tillägger att planeringsledare och utvecklingsledare med inriktning 
mänskliga rättigheter försvunnit i många förvaltningar efter omorganisationen. 
Ordföranden vill förstärka att det finns risker med att förenkla och tar planen mot våld i 
nära relationer som exempel. Det krävs mycket kompetens för att få effekt i staden. 
Slutligen säger ordföranden att rörelsen fortfarande finns kvar för dialog, det är bara 
råden som försvinner under en period. 

§135 
Övriga frågor 
Per Eriksson har varit på Sjöfartsmuseet och saknade tillgänglig information och 
guidning via QR-kod för teckenspråkiga döva. Det fanns inte heller punktskrift för 
synskadade. Andra museer i staden har tillgängliggjort sin information.  
Anna-Klara Behlin tar med sig frågan till Sjöfartsmuseet. 

§136 
Mötet avslutas 
Flera ledamöter tackar för tiden i rådet och för dagens utmärkta ordförandeskap. 
Ordföranden avslutar dagens möte. 

 

 

Annika Lindström Per Eriksson  

2e vice ordförande Justerande 

 

 

Lena Hasselgren 

Sekreterare 
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